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TEST 15

 1. Barbora, Bartolomej, Beáta, Blažej, Blažena, Bohuslav, Božena, Božidara,
  Brigita, Bronislava   
 2. napr. letisko, spievanie, nádoba 
 3. a) s našimi dobrými priateľmi b) za ich nový stôl, za ich novým stolom    
  c) k môjmu starému známemu

VYSVETLENIE K PRAVOPISU DIKTÁTU 

V prídavnom mene pestrými (vo vete Lúky zakvitli pestrými kvetmi.) 

V inštrumentáli množného čísla po písmene r nasleduje ý, hoci je r oboja-
ká spoluhláska a pestrými nepatrí k vybraným slovám. Dôvodom je pádová 
prípona –ými, ktorá sa v inštrumentáli množného čisla pridáva k prídav-
ným menám, ktorých posledná spoluhláska (v nominatíve jednotného 
čísla) je tvrdá alebo obojaká.

Toto pravidlo sa nevzťahuje na živočíšne prídavné mená, napr. páví, hadí, 
na privlastňovacie prídavné mená zakončené na –in, a –ov.

Ak chceš rozumieť pravopisu prídavných mien lepšie, treba sa naučiť rozli-
šovať ich vzory, o ktorých sa viac dozvieš v knihe Prehľad gramatiky a pravopisu 

slovenského jazyka.

Caltíková M., Tarábek J: Prehľad gramatiky a pravopisu slovenského jazyka, Pedagogické vydava-
teľstvo Didaktis, 2004 – tretie doplnené vydanie

VÝSL DE KYTE TS OV

VYSVETLENIE K ÚLOHE 3
a) Správny tvar prídavného mena v riešení úlohy je dobrými . Je to tvar 
inštrumentálu množného čísla, v ktorom po písmene r nasleduje ý, hoci je 
r obojaká spoluhláska a dobrými nepatrí k vybraným slovám. 
Dôvodom je pádová prípona –ými, ktorá sa v inštrumentáli množného 
čisla pridáva k prídavným menám, ktorých posledná spoluhláska (v nomi-
natíve jednotného čísla) je tvrdá alebo obojaká

Toto pravidlo sa nevzťahuje na živočíšne prídavné mená, napr. páví, hadí, 
na privlastňovacie prídavné mená zakončené na –in, a –ov.

b) Táto úloha má dve riešenia. 

V prvom riešení (za ich nový stôl) je správny tvar prídavného mena nový. 
Je to tvar nominatívu jednotného čísla, v ktorom po písmene r nasle-
duje ý, hoci je r obojaká spoluhláska a nový nepatrí k vybraným slovám. 
Dôvodom je pádová prípona –ý, ktorá sa v nominatíve jednotného čísla 
pridáva k prídavným menám, ktorých posledná spoluhláska (v nominatíve 
jednotného čísla) je tvrdá alebo obojaká.

Toto pravidlo sa nevzťahuje na živočíšne prídavné mená, napr. páví, hadí, 
na privlastňovacie prídavné mená zakončené na –in, a –ov.


